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Zápis ze zasedání Akademického senátu SU OPF 
 

Pořadové číslo zápisu: 10  

 

Datum zasedání: 31. 10. 2012 

 

Přítomni: Ing. Werner Bernatík, Ph.D., Ing. Josef Botlík, Mgr. Tomáš Gongol, Ph.D., Ing. 

Ivana Koštuříková, Ph.D., Mgr. Petr Suchánek, Ph.D., Ing. Tomáš Verner, Ing. 

Štefan Hečko, Mgr. Ing. Roman Šperka, Bc. Tomáš Činčala, Ing. Radim Říhák, 

Terezie Laňková 

   

 

Omluveni: RNDr. Zdeněk Franěk, Ing. Jana Šimáková  

 

Neomluveni: - 

 

Hosté:  JUDr. Marie Sciskalová, Ph.D. (proděkanka pro studijní a sociální záležitosti),  

            Ing. Dominik Vymětal, DrSc. (proděkan pro rozvoj a vnější vztahy), 

            RNDr. Jindřich Vaněk, Ph.D. (předseda AS SU; katedra informatiky). 

                 

 

Program: 

 

 

1. Úvod, schválení 

2. Zpráva o výsledcích doplňovacích voleb 

3. Aktualizace Dlouhodobého záměru vzdělávací a vědecké, výzkumné a inovační, 

umělecké a další tvůrčí činnosti SU OPF na rok 2013  

4. Podmínky přijímacího řízení do navazujících magisterských studijních programů 

Podmínky přijímacího řízení do bakalářských studijních programů (zpravodaj – dr. 

Sciskalová 

5. Žádost o akreditaci oboru habilitačního řízení – Podniková ekonomika a management  

6. Návrh na rozšíření akreditace stud. oboru navazující magisterské studium Veřejná  

      Ekonomika a správa o kombinovanou formu studia  

7. Různé: a) návrhy na členy disciplinární komise SU OPF (zaměstnanců a studentů) 

                 b) informace o zahájení provádění evaluace v ZS 2012/2013        

                       c) informace o vizi SU OPF 

      9.  Závěr 

 

Dr. Bernatík přivítal členy senátu na zasedání AS SU OPF, nového senátora Bc. Tomáše 

Činčalu (jenž byl zvolen do SK v rámci doplňovacích voleb v minulém měsíci, o čemž bude 

podána zpráva volební komise) a další přítomné hosty. 

Dále předseda AS SU OPF navrhnul organizační změnu programu jednání. Jako bod 

programu byla navržena příprava a voleb děkana. Po krátké diskusi bylo navrženo toto pořadí: 

Bod č. 1 – Správa volební komise a bod č. 2 – Příprava voleb kandidáta na funkci děkana.  

 

Hlasování o programu jednání:  10 pro   0 proti  1 zdržel se  2 nepřítomen  

 

AS SU OPF schválil program jednání s navrhnutými změnami. 
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1.  Správa volební komise o doplňovacích volbách do SK AS SU OPF 

 

Ing. Radim Řihák jakožto předseda volební komise informoval o průběhu a výsledcích 

doplňovacích voleb do AS SU OPF. Do studentské části AS SU OPF byl zvolen Bc. Tomáš 

Činčala (celkem 217 platných hlasů). Dále sdělil, že volby proběhly podle pravidel a jsou 

právoplatné. Informoval o podané stížnosti proti přípravě, průběhu a výsledkům voleb. 

Volební komise se touto stížností zabývala a vydala k ní zamítavé stanovisko. Předseda 

volební komise konstatoval, že podrobnější informace včetně podané stížnosti a stanoviska 

volební komise jsou k dispozici na webových stránkách fakulty, úřední desce a na nástěnce 

AS SU OPF. Současně poděkoval všem voličům za účast ve volbách (celkem 12,7%) a 

členům volební komise za spolupráci. 

Dr. Bernatík sdělil, že očekával účast autora stížnosti na AS SU OPF a jeho vyjádření k výše 

uvedené situaci – ten se však nedostavil. Dále poděkoval rovněž komisi za provedené kroky 

směřující k doplnění senátu, což umožňuje provést volby kandidáta na děkana fakulty. 

Dr. Bernatík pogratuloval k vítězství novému členu senátu Bc. Činčalu ve volbách a popřál 

mu hodně úspěchů v jeho nové práci. Vzhledem k tomu, že Bc. Kuděla ukončil své působení 

v senátu (absolvováním studia) a přestal být členem Komise pro hospodářské záležitosti, ve 

které dříve působil, navrhl Bc. Činčalovi členství v této komisi. Bc. Činčala to přijal. 

 

2. Příprava voleb kandidáta na funkci děkana SU OPF 

 

Dr. Bernatík se dotázal přítomných členů vedení OPF na názor k načasování voleb v rámci 

následujících týdnů s ohledem na stav jejich dosavadní práce související s mimořádnou situací 

a stavem jejich dosavadní práce, kterou v pozici pověřených vedením fakulty vykonávají ve 

smyslu odhadu náročnosti a termínu k zdárnému dokončení současných úkolů a předal slovo 

proděkance Sciskalové.  

Proděkanka sdělila, že volby na děkana OPF jsou záležitostí AS SU OPF a vedení se zatím 

účastnit nebude. Rovněž sdělila, že z pohledu pověřeného vedení není třeba nijak termín 

voleb odkládat, neboť veškeré práce na správě fakulty kontinuálně probíhají a nevyžadují 

další časový prostor pro dokončení. 

Dr. Bernatík požádal o vyjádření i přítomného proděkana Vymětala. Ten sdělil, že rovněž pro 

případný posun termínu voleb neshledává důvody. 

Dr. Bernatík jakožto předseda AS SU OPF vyhlásil volby kandidáta na funkci děkana SU 

OPF a zároveň vyzval členy AS SU OPF k navržení členů do volební komise, která následně 

v souladu s příslušnými předpisy zpracuje harmonogram voleb. 

Ing. Hečko navrhoval kvůli nepřítomnosti některých členů senátů korespondenční jednání, 

což bylo senátem zamítnuto. 

Dr. Bernatík a další postupně podali návrhy na nominace těchto členů volební komise: 

Ing. Botlíka - nominaci přijal 
Hlasování:   11 pro           0 proti   0 zdržel se          2 nepřítomen 

Ing. Verner – nominaci přijal 

Hlasování:   10 pro           0 proti   1 zdržel se          2 nepřítomen 

Mgr. Ing. Šperka  – nominaci přijal 

Hlasování:   10 pro           0 proti   1 zdržel se          2 nepřítomen 

Ing. Hečko – nominaci přijal 

Hlasování:   10 pro           0 proti   1 zdržel se          2 nepřítomen 

 

Volební komise byla zvolena v tomto složení: Ing. Botlík, Ing. Verner, Mgr. Ing. Šperka a Ing. 

Hečko. 

Po desetiminutové minutové přestávce byli členové AS SU OPF informováni volební komisí o 

zvolení svého předsedy komise pro volbu kandidátů na funkci děkana, jímž se stal Ing. Botlík. 

Ing. Botlík informoval, že během následujícího týdne harmonogram bude připraven a zveřejněn. 
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Předseda AS SU OPF tímto v souladu s předpisy AS SU OPF vyhlašuje k dnešnímu dni volby na 

kandidáta na funkci děkana SU OPF.  

Zároveň tímto AS SU OPF jmenuje členy volební komise pro volbu děkana ve složení Ing. Botlík, 

Ing. Verner, Ing. Hečko a Mgr. Ing. Šperka s tím, že na základě jednání této volební komise se 

stává jejím předsedou Ing. Botlík.  

 

 

3. Aktualizace Dlouhodobého záměru vzdělávací a vědecké, výzkumné a inovační, 

umělecké a další tvůrčí činnosti SU OPF na rok 2013  
 

Proděkanka sdělila, že vychází ze záměru do r. 2015, který zpracoval proděkan Vymětal, 

jemuž tímto bylo uděleno slovo.  

Proděkan Vymětal řekl, že ADZ má nyní jinou formu než předešlé Aktualizace záměrů. Liší 

se pouze o doplnění údajů týkajících se termínů plnění a jména osob odpovědných za 

jednotlivé úkoly.  

Dále upozornil na stávající podmínky a priority MŠMT, tj. snižování celkového počtu 

studentů a hlavně studentů navazujícího studia. Co se týká výhledu financovaných studentů 

do r. 2020, pro OPF to znamená úbytek cca 200 studentů (odhadem).  Tento úbytek bude mít 

značný dopad na rozpočet OPF. ADZ je zaměřena na přizpůsobení této situace (optimalizace 

prostor a nepedagogických pracovníků), je nutné nacházet další nové zdroje kompenzací jako 

např. zpracování koncepce jednotlivých úseků, útvarů, kateder. Rozpočet bude přehlednější.  

Mgr. Ing. Šperka se dotázal na nový obor s některou z univerzit vyučovaný v anglickém 

jazyce, který by vytvořil základ pro Double Degree studijní obor.  

Senátorka Laňková vznesla dotaz, zda se plánuje v budoucnosti i obor vyučovaný 

v německém jazyce. 

Proděkanka Sciskalová odpověděla, že se neplánuje. K tomu je třeba udělená akreditace, 

přičemž OPF zatím není schopna toto realizovat – zvláště s ohledem na personální důvody. 

Dále podotkla, že by mohly následně vyvstat požadavky na výuku oborů vyučovaných 

v dalších jazycích (ruském, francouzském, apod.) což není plánováno. 

Ing. Říhák se poznamenal, že německý jazyk je druhý hlavní jazyk, zatímco jazyky 

francouzský, ruský a další nejsou koncepčně brány za hlavní jazyky na SU OPF.   

 

Proděkan Vymětal upozornil na velkou „propustnost“, čímž se rozumí situace, kdy studenti 

nesplní povinnosti spojené s jejich studiem a musí opakovat předměty studia. Existují i 

situace, kdy je taková ztrátovost i 66 %. Naším úkolem je ji snižovat a zároveň nesnížit 

kvalitu výuky.  

Ing. Říhák se zeptal, jak toho bude možné dosáhnout. 

Proděkan Vymětal odpověděl, že pomocí motivace studentů. Některé katedry již na tom 

pracují.  

Dr. Bernatík dodal, že jednou z možností, konzultovaných na poradě vedení fakulty, je změna 

postupu při započtení výsledků tzv. průběžných testů do výsledného hodnocení předmětu – na 

rozdíl od současného stavu, kdy neúspěch při tomto testu již eliminuje studenta od možnosti 

účasti na závěrečné zkoušce – čímž je jeho aktivní přistup ve studiu již omezen. Toto je 

ovšem nutno citlivě zvážit s ohledem na podmínky dané v sylabech předmětů. 

Proděkanka Sciskalová sdělila, že k tomu by měly přispět nové studijní plány.  

Dr. Koštuříková  upozornila, že by především v případě studentů kombinované formy studia 

bylo vhodné zjistit příčiny ukončení studia (zda problém tkví ve zvládnutí studia, nebo je 

přičina osobního či pracovního rázu?) 

RNDr. Jindřich Vaněk, Ph.D. konstatoval, že problém je především u kombinovaných 

studentů, kteří se mnohdy již ani nepřihlásí ke zkoušce. Ve Stagu jsou přihlášeni, ale 

v modulu již nejsou.  
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Proděkan řekl, že je nutné se zabývat histogramem známek v jednotlivých předmětech. 

Dr. Suchánek podotkl, že někteří studenti jsou pouze evidováni, nikdy však nebyli ve výuce. 

Proděkanka Sciskalová řekla, že budou přijatá opatření k řešení dané situace. Některá již byla 

realizovaná, např. imatrikulace – studenti, kteří se ji bez omluvy nezúčastní, budou postaveni 

před disciplinární komisi s ohledem na otázku samotného započetí studia; dále pak důsledná 

kontrola studia apod.  

Mgr. Ing. Šperka navrhuje získat studenty, kteří si budou studium financovat sami. 

Proděkanka Sciskalová namítla, že snaha již v této oblasti byla, ale bezúspěšně. 

Dr. Bernatík vyzval členy senátu ke hlasování. 
 

Hlasování:   11 pro           0 proti   0 zdržel se          2 nepřítomen 

 

AS SU OPF schvaluje Aktualizaci Dlouhodobého záměru vzdělávací a vědecké, výzkumné a 

inovační, umělecké a další tvůrčí činnosti SU OPF na rok 2013 v předloženém znění. 

 

4. Podmínky přijímacího řízení pro navazující magisterské studijní programy  

5. Podmínky přijímacího řízení pro bakalářské studijní programy  
(projednáváno společně po dohodě členů AS SU OPF a předkladatele materiálů) 

 

Proděkanka Sciskalová upozornila na změny týkajících se srovnávacích zkoušek. Jsou zájmy 

o různé obory. 

Ing. Hečko navrhl upravit formulaci podmínek přijímacího řízení pro navazující magisterské 

studijní programy podle podmínek příj. řízení pro bakalářské studijní programy, které 

nedublují informace. 

Dr. Bernatík požádal vedení o zvážení této úpravy a posunutí termínů. 

Ing. Řihák požádal o ověření, zda termíny přijímacích zkoušek nekolidují s termíny státních 

závěrečných zkoušek. 

Proděkanka odpověděla, že dle harmonogramu je stanovení termínů z hlediska možné kolize 

v pořádku. Po krátké diskusi a ověření termínů AS SU OPF došel k závěru, že předložené 

termíny nijak nekolidují. Předseda AS vyzval ke hlasování. 

 
Hlasování:   11 pro           0 proti   0 zdržel se          2 nepřítomen 

 

AS SU OPF schvaluje Podmínky přijímacího řízení pro navazující magisterské studijní 

programy a podmínky přijímacího řízení pro bakalářské studijní programy s uvedenými 

změnami.  

 

6. Žádost o akreditaci oboru habilitační řízení – obor Podniková ekonomika a 

management  
 

 

Proděkanka Sciskalová informovala, že materiály byly zpracovávány za SU OPF již delší 

dobu a je jednou z možností zvážit, zda by byly předloženy MŠMT. Habilitační řízení by 

umožnilo zvyšování kvalifikace akademických pracovníků OPF. 

Ing. Botlík vyjádřil poděkování vedení OPF za vykonanou práci. Dotázal se, zda případné 

zamítnutí za strany akreditační komise nebude mít na fakultu negativní dopad. 

Dr. Koštuříková se domnívala, že tento materiál není určený ke schválení AS SU OPF. Dále 

uvedla, že seznam zaměstnanců není aktuální, jedná se o zaměstnance s titulem prof. (např. 

prof. Kliková již není zaměstnancem OPF). Je zapotřebí tento materiál aktualizovat k roku 

2013, kdy přichází s ohledem na výše uvedené skutečnosti odchodu některých pracovníků. 

Ing. Řihák názor dr. Koštuříkové podpořil a poznamenal, že jiný přístup vedení by nebyl 

strategický. 



 5 

Proděkanka řekla, že materiál bude předložený Vědecké radě 19. 11. 2012.  

Ing. Botlík vyjádřil souhlas s Ing. Řihákem. 

 
Hlasování:   11 pro           0 proti   0 zdržel se          2 nepřítomen 

 

AS SU OPF bere na vědomí předložený materiál připravený k předložení Vědecké radě. 

 

 

7. Návrh na rozšíření akreditace studijního oboru navazující magisterské studium 

Veřejná ekonomika a správa o kombinovanou formu studia 

 

Proděkanka Sciskalová sdělila, že rozšíření akreditace umožní získání titulu magisterské 

úrovně v tomto oboru a je monitorován o tento obor trvalý zájem. Materiál bude předložen na 

Vědecké radě 19. 11. 2012. 

Ing. Verner upozornil na rozpor v předkládaném materiálu u garanta předmětu Hospodářská 

politika ČR. V jednom formuláři je uvedena jako garant předmětu prof. Kliková a ve 

studijním plánu je uvedena dr. Kotlánová.  

Proděkanka sdělila, že bude provedena revize a oprava. 
  
Hlasování:   11 pro           0 proti   0 zdržel se          2 nepřítomen 

 

AS SU OPF projednal a bere na vědomí Návrh na rozšíření akreditace studijního oboru 

navazující magisterské studium Veřejná ekonomika a správa o kombinovanou formu studia. 
 

 

8. Různé 

 

8a) Návrh členů disciplinární komise SU OPF 

Proděkanka Sciskalová předložila nový návrh členů disciplinární komise SU OPF s ohledem na 

skutečnost, že funkční období členů disciplinární komise je nejvýše dvouleté jak vyplývá 

z ustanovení §31 zákona č. 111/1998 Sb., o vysokých školách a o změně a doplnění dalších 

zákonů ve znění pozdějších předpisů.  

Dr. Bernatík vyzval k hlasování o členství v disciplinární komisi – o každém z nich jednotlivě : 

 Zaměstnanecká část: 

Ing. Josef Botlík 

            Hlasování:   11 pro           0 proti   0 zdržel se          2 nepřítomen 

Doc. Ing. Pavel Tuleja, Ph.D. 

            Hlasování:   11 pro           0 proti   0 zdržel se          2 nepřítomen 

Mgr. Šárka Čemerková, Ph.D. 

            Hlasování:   11 pro           0 proti   0 zdržel se          2 nepřítomen 

 

 Studentská část: 

Bc. Daniel Guziur – student 1. ročníku navazujícího magisterského studia 

            Hlasování:   11 pro           0 proti   0 zdržel se          2 nepřítomen 

Bc. Jan Dittrich – student 1. ročníku navazujícího magisterského studia 

            Hlasování:   11 pro           0 proti   0 zdržel se          2 nepřítomen 

Ing. Štefan Hečko – student doktorského studia 

            Hlasování:   10 pro           0 proti   1 zdržel se          2 nepřítomen 
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8b) Informace o zahájení provádění evaluace v ZS 2012/2013 

Proděkanka Sciskalová informovala v rámci evaluace pro období ZS ak. roku 2012/2013 o 

věnování pozornosti zejména poskytovaným službám na SU OPF. 

VK byli požádáni o prostudování navrhovaných anketních otázek, příp. o doplnění rozsahu a 

vyjádření, zda souhlasí s obsahem ankety zaměřené na poskytované služby a jejich úroveň. 

Proděkanka obdržela pouze jednu připomínku, která byla zapracována.  

Cílem ankety (provedené mezi studenty) je zjistit potřeby a případné nedostatky, na něž může 

nové vedené v budoucnu reagovat zvyšováním úrovně těchto služeb.  

Ing. Botlík namítl, že to není záležitostí senátu, ale vedení OPF. 

Ing. Řihák, Ing. Hečko, dr. Bernatík a dr. Suchánek upozornili na nepřesnost a 

nejednoznačnost formulací některých anketních otázek, resp. Vznesli polemiku nad mírou 

vypovídací schopnosti a významu zamýšleného šetření. 

 

AS SU OPF projednal a bere na vědomí předložený materiál. 

        

8c) Informace o vizi rozvoje současného vedení SU OPF po 5. 7. 2012 

Proděkanka Sciskalová informovala o tom, že vedení OPF provedlo rozbor vybraných činností a 

zmapování současného stavu v oblastech: studijní, vědy a výzkum, zahraničních styků, rozvoje a 

vnějších vztahů a hospodaření. 

Z dostupných materiálů byla provedena analýza, jejímž výsledkem jsou dokumenty výše 

uvedených oblastí.  Tyto byly projednány dne 17. 10. 2012 na rozšířeném jednání rektora SU, 

členů vedení SU OPF, členů akademického senátu SU OPF. 

Dr. Bernatík navrhoval bližší seznámení s výše uvedeným materiálem, který obdrželi senátoři až 

na samotném jednání AS SU OPF. 

Ing. Botlík podotkl, že vize rozvoje je pouze vize současného vedení.   

 

 

 
Další zasedání AS SU OPF se uskuteční 28. 11. 2012 v 13:00 hod v místnosti A308. 

 

 

 

  

Zapsala: Urbanczyková Miroslava        Ing. Werner Bernatík, Ph.D. 
předseda AS SU OPF  

 

 

  

 

 


